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Beijing University of Chinese Medicine 

A Guide to Application for Master’s Degree   

Program in Clinical TCM   

(For International Students, 2015 ) 

 

Beijing University of Chinese Medicine (BUCM) was founded in 1956. As one of the 

foremost Chinese medicine universities in China, BUCM is the only traditional Chinese 

medicine (TCM) university getting into China National “211 Project”. 

 

In order to promote TCM culture and to train TCM international talents, BUCM for the first 

time, implements the Master’s Degree Program in Clinical TCM for international students. 

The program uses English as teaching language. Scholarship is available. 

 

1. Educational Goal 

 

The program is designed for the training of qualified Chinese medicine clinical doctors. As 

graduates of China’s most prestigious Chinese medicine university, the students are 

competent at medical ethics and Chinese medicine culture. In clinic they are able to 

independently employ TCM theories and clinical skills in dealing with common diseases 

when they accomplish their study.  

 

2. Curriculum and Teaching Language  

 

(1) The curriculum is set with reference to the requirements for the education and 

assessment of Chinese medical professionals in USA, UK, and Australia etc.  

 

(2) The teaching methods include classroom study, e-learning, lecture, and case study 

etc. 

 

(3) General training is combined with specialized training. Clinical training is operated by 

following the teacher in clinic. It benefits students from understanding the master’s 

academic theory, the thought of diagnosing and treating, and the clinical experiences, 

thus to enhance their clinical working ability. 

 

(4) Applicants themselves select teaching language, English or Chinese, in class. Usually 
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native speakers and applicants with English as official language take English, otherwise 

Chinese.  

 

3. Application Requirements 

 

(1) Applicants need to possess valid international passports, no criminal record, obey 

China’s laws as well as BUCM’s regulations, in good health condition; 

 

(2) Applicants should receive a bachelor’s degree, no more than 45 years old. Applicants 

who hold degrees issued by overseas education services should submit the original and 

one copy of the degree confirmation authorized by Chinese Service Center for Scholarly 

Exchange (CSCSE). Authorization website: http://renzheng.cscse.edu.cn/. Consulting 

telephone: +8610-82361045 

 

(3) Language requirements: Applicants from non-English speaking countries who take 

courses with English as the teaching language, are required the English proficiency of 

IELTS 6.0 and above, or TOEFL (computer-based) 80 and above, or to provide 

certificates attesting equivalent English proficiency. Applicants of native speakers and 

those with English as the official language are exempted.  

 

4. When to Apply  

 

(1) March 15--- May 15，2015 

(2) August 15---October 15，2015 

 

5. Application Procedure 

 

(1) Online application: Log on the website: http://www.bucm.edu.cn/yanjiusheng; Enroll in 

“Master’s Degree English Program in Clinical TCM for International Students Online 

System”; Submit application documents. 

(2) Submitting Application Documents: 

A．E-documents: Applicants should send the scan copies (pdf format only) of all 

documents to this mailbox: bucmjw@163.com , within two days after they enroll 

successfully; 

B．Paper documents: 

The Admission Office of Graduate School, BUCM, must receive applicants’ paper 

documents, before May 15 for the first round, and before October 15 for the second, 

for the sake of China Government Scholarship.  

Address: The Admission Office of Master’s Degree and PhD Program, Graduate 

School , Beijing University of Chinese Medicine, No. 11, Bei San Huan East Road 

(Postcode: 100029, Tel: +86 10 64286502,). The office will not accept the overdue 

applications. 
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Application Schedule 

 

 

 

6. Application Documents  

 

(1) Fill in “Application Form of Master’s Degree Program in Clinical TCM for International 

Students 2015” (online automatically produced), in Chinese or English; 

 

(2) Diploma or certificate of bachelor’s degree. If applicants are students at school, they 

need to submit pre-graduation certificates (in Chinese or English) issued by their 

universities. Applicants who receive degrees issued by overseas education services 

should submit the original and one copy of degree confirmation authorized by Chinese 

Service Center for Scholarly Exchange (CSCSE); Authorization website: 

http://renzheng.cscse.edu.cn/; Consulting telephone: +8610-82361045; 

 

   P.s. Applicants with pre-graduation certificates should submit the diplomas or 

certificates before they register (mid-September for the first round, or mid-February for 

the second round). 

 

(3) One set of transcripts for bachelor’s degree study (authentication required if oversea 

diploma or certificate);  

 

(4) One copy of valid passport; 

 

(5) One copy of “Physical Examination Record for Foreigner” in Chinese or English (click 

to download, and keep the original one); 

 

(6) Certificate of English proficiency (TOFEL or IELTS). 

 

 

Register an  ID on 

BUCM website. 

Apply online and submit 

application documents. 

Pay  application 

fees online. 

Mail  application  forms 

and  other  application 

documents. 

The Admission Office of 

Master’s  Degree  and 

PhD  Program  reviews 

application documents.   

Inquiry  admission 

results  on  BUCM 

website. 
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7. Admission 

 

“Application and Review” mode is taken. The Admission Office of Master’s Degree and 

PhD Program will review all the applicants’ documents and select the best ones to admit. 

Admission results will be published in application website. Then letters of admission will 

be mailed out within one month. Applicants need to log on the application website to 

check whether they are admitted and whether the letters of admission have been mailed. 

 

8. Length of Schooling 

 

The length of schooling is 2 or 3 years. 3 years for non-medical undergraduates and 2 

years for medical undergraduates (including those majoring in TCM, integrated Western 

and Chinese medicine, Western medicine). If they fail to meet the study requirements in 

schedule time, the students can apply for longer time.  

 

9. Degree Awarding  

 

According to BUCM requirements for international students and degree awarding 

regulation, when they complete the contents of training plan within required time, pass the 

exams, complete thesis defenses, acquire necessary credits and meet the standard of 

graduation and degree awarding, students will be awarded with master’s degree and 

graduation diplomas. 

 

10. Application Fees 

 

RMB 800 (online application, no refundable) 

 

11. Tuition Fees    

 

RMB 38000/year (RMB, paid by academic year, excluding textbooks).Thesis defense fee: 

RMB 10000. The tuition fees may vary, and the final amount should be subject to fee 

standards issued by local price bureau. 

 

12. Scholarship 

 

In order to attract outstanding international students to study and do research in China’s 

colleges and universities, Chinese government has established “China Government 

Scholarship for Master’s Degree and PhD Program”. The highest support each year for 

undergraduate, graduate, PhD students are RMB 66,200, 79,200 and 99,800 respectively. 

When applying for “Master’s Degree Program in Clinical TCM for International Students”, 

candidates can simultaneously apply for China Government Scholarship. Once approved, 

applicants will be awarded with full scholarship. 
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(1) Applicant requirements 

The applicants in “Master’s Degree Program in Clinical TCM for International Students” 

under 35 years old possess the qualification of applying for China Government 

Scholarship. 

 

(2) When to apply  

Valid application accepted time: April 30 for the first round; September 30 for the second 

round. 

Applicants for both items should mail their two types of documents to BUCM . 

 

(3) Application documents  

A. Fill in and submit the “China Government Scholarship Application Form” online and 

print 2 copies, with photos and signatures (both should be the original ones); 

B. One copy of notarized diploma of bachelor’s degree. Offer notarized English or 

Chinese translations of the diplomas neither in Chinese nor in English. (Graduating 

students offer certifications issued by their universities, and mail the copies of 

diplomas to BUCM when they receive the degree.) 

C. Personal statement in Chinese or English; 

D. One copy of “Physical Examination Record for Foreigner” (click to download, the 

original one used for visa application and residence permit application) 

 

P.s. Guidance for “China Government Scholarship Application Form” 

① Fill in “China Government Scholarship Application Form” online 

(http://laihua.csc.edu.cn); 

② Fill in the form and submit it by applicant himself/herself; 

③ Scholarship type: “The first type: China Government Scholarship”; 

④ Code of BUCM: 10026; 

⑤ Fill in all the blanks. 

 

(4) Financial aid covers: 

A. Registration fees, tuition fees, experiment fees, internship fees, basic textbook 

fees and on-campus accommodation; 

B. Basic living expenses; 

C. One-time relocation allowance for students who come to China for the first time; 

D. Outpatient medical service and comprehensive health insurance offered by China 

Government Scholarship. 

 

P.s. 

①Scholarship owners should pay the experiment or internship not included in 

teaching plan; 

② Basic textbook fees: Covering the basic textbooks assigned for the owners by 

school, others paid by students themselves; 
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③ Living allowance: 

     Master’s degree program: RMB1700/month; 

Scholarship owners shall get their monthly living allowance from the date of 

registration; 

④ One-time relocation allowance for freshen men: One-off payments totaling RMB 

1500; 

⑤ Comprehensive health insurance offered by China Government Scholarship for 

international students in China: It mainly covers outpatient medical fees, and 

the hospitalization caused by severe disease, or personal accidental injury; 

⑥International travelling fees: Paid by students themselves. 

 

14. Contact Us 

 

Address: The Admission Office of Master‘s Degree and PhD Programs, Graduate School 

Beijing University of Chinese Medicine,  

No. 11, Bei San Huan East Road 

Postcode: 100029  

Tel: +8610-64286502 

E-mail: bucmjw@163.com 

Fax: +8610-64287519 
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Beijing University of Chinese Medicine  

Training Program and Teaching Schedule for  

Master’s Degree in Clinical TCM 

 
I Training Program and Teaching Schedule for Non-medical Undergraduates 

 
1 Required Credits  

 

Credit for Basic 

Theory Course 

Credit for Specialized and Basic 

Specialized Course 

Credit for Optional 

Course 
Total 

19 12 2 33 

 

2  Curriculum and Training Plan 

 

(1)  Course Listing (to be completed in 1.5 years) 

 

Course 

Type 
Course 

Academic 

Hour 
Credit 

Teaching 

Method 

Basic 

Theory 

Course 

TCM Basic Theories 90 4 

Network 

Teaching or 

Centralized 

Instruction

Diagnostics of Chinese Medicine 90 4 

Chinese Pharmacology 108 4 

Formulas of Chinese Medicine 72 3 

Biomedical Science★ 

(Western Medicine Basic Theories) 
108 4 

Basic 

Specialized 

Course 

Selected Readings on Huangdi’s 

Internal Classic 
54 2 

Selected Readings about  Treatise on 

Febrile and Miscellaneous Diseases  
54 2 

Selected Readings on Synopsis of 

Prescriptions of the Golden Chamber 
54 2 

Selected Readings on Study of 

Epidemic Febrile Diseases 
54 2 

Specialized 

Course 

(Choose 1 

Course 

Acupuncture and Moxibustion 200 8 

Tuina 90 4 

Internal Chinese Medicine 210 8 

Gynecology of Chinese Medicine 90 4 
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Based on 

Major) 
Pediatrics of Chinese Medicine 90 4 

Optional 

Course 

(Choose 1 

Course) 

 

Lectures by   Distinguished  

Chinese Medicine Doctors 
36 2 

Chinese Medical History 36 2 

Chinese Traditional Culture 36 2 

Health Preservation and Rehabilitation 

in TCM 
36 2 

Traditional Sports 36 2 

Qigong of Chinese Medicine 36 2 

Needle-knife Therapy 36 2 

Foot Bottom Massage 36 2 

★Biomedical Science includes Anatomy, Physiology, Pathology, and Physiopathology etc. 
referring to American NCCAOM. 

 

(2) Specialized Training in Clinic (to be completed in 1.5 years) 

 

Training Type Department Time 
Academi

c  Hour 

Teaching 

Method 

Specialized 

Training 

(Based on 

Major) 

Acupuncture and Moxibustion 

12 

months
1920 

Learn 
from 

teachers 
in the 

ward and 
outpatient 
service★

Tuina 

Internal Chinese Medicine 

Gynecology of Chinese Medicine 

Pediatrics of Chinese Medicine 

★Clinical training requirements: Students should practice and be trained in China for 6 
months. For the rest of the academic hours, students can practice in foreign clinics 
approved by our university. 

 

II Training Program and Teaching Schedule for Western Medical 

Undergraduates 

 
1 Required Credits  

 

Credit for Basic 

Theory Course 

Credit for Specialized and 

Basic Specialized Course 

Credit for Optional 

Course 
Total 

15 12 2 29 

 

2  Curriculum and Training Plan 

 
(1)  Course Listing  (to be completed in 1 year) 
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Course Type  Course 
Academic 

Hour 
Credit 

Teaching 

Methods 

Basic Theory 

Course 

TCM Basic Theories  90  4 

Network 

Teaching 

or 

Centralized 

Instruction

Diagnostics of Chinese Medicine  90  4 

Chinese pharmacology  108  4 

Formulas of Chinese Medicine  72  3 

Basic 

Specialized 

Course 

Selected  Readings  on  Huangdi’s  Internal 

Classic 
54  2 

Selected  Readings  about    Treatise  on 

Febrile and Miscellaneous Diseases
54  2 

Selected  Readings  on  Synopsis  of 

Prescriptions of the Golden Chamber 
54  2 

Selected  Readings  on  Study  of  Epidemic 

Febrile Diseases 
54  2 

Specialized 

Course 

(Choose 1 

Course Based 

on Major) 

Acupuncture and Moxibustion  200  8 

Tuina  90  4 

Internal Chinese Medicine  210  8 

Gynecology of Chinese Medicine  90  4 

Pediatrics of Chinese Medicine  90  4 

Optional 

Course 

(Choose 1 

Course) 

 

Lectures  by      Distinguished    Chinese 

Medicine Doctors 
36  2 

Chinese Medical History  36  2 

Chinese Traditional Culture  36  2 

Health Preservation and Rehabilitation  in 

TCM 
36  2 

Traditional Sports 36  2 

Qigong of Chinese Medicine  36  2 

Needle‐knife Therapy  36  2 

Foot Bottom Massage  36  2 

 

(2) Specialized Training in Clinic (to be completed in 1 year) 

Training Type Department Time 
Academic  

Hour 

Teaching 

Method 

Specialized 

Training 

(Based on 

Major) 

Acupuncture and Moxibustion 

10 

months
1600 

Learn 
from 

teachers 
in the 

ward and 
outpatient 
service★

Tuina 

Internal Chinese Medicine 

Gynecology of Chinese Medicine

Pediatrics of Chinese Medicine 

★Clinical training requirements: Students should practice and be trained in China for 6 
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months. For the rest of the academic hours, students can practice in foreign clinics 
approved by our university. 

 

III  Training Program and Teaching Schedule for Integrated Western and 

Chinese Medicine Undergraduates 
 

1 Required Credits  

 

Credit for Basic 

Theory Course 

Credit for Specialized and 

Basic Specialized Course 

Credit for Optional 

Course 
Total 

4 12 4 20 

 

2  Curriculum and Training Plan 

 
(1)  Course Listing(to be completed in 1 year) 

Course Type  Course  Academic Hour Credit 
Teaching 

Method

Basic 

Theory 

Course 

Syndrome Differentiation of Chinese 

Medicine 
54  2 

Network 

Teaching or 

Centralized 

Instruction 

 Prescriptions of Chinese Medicine  54  2 

Basic 

Specialized 

Course 

Lectures on Clinical Practice 

Methodology 

72  4 

Lectures on TCM General Medicine 54  2 

TCM Appropriate Technology 

(Traditional Therapy) 

36  2 

Skills Training Course on Humanistic 

Medicine 

54  2 

Specialized 

Course 

(Choose 1 

Course 

Based on 

Major) 

Acupuncture Treatment for 

Common Diseases 
54  2 

Massage Therapy for Common 

Diseases 
54  2 

TCM Therapy for Internal Common 

Diseases 
54  2 

TCM Therapy for Gynecological   

Common Diseases 
54  2 

TCM Therapy for Pediatric Common 

Diseases 
54  2 

Optional 

Course 

(Choose 2 

Lectures by      Distinguished   

Chinese Medicine Doctors 
36  2 

Chinese Medical History  36  2 
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Courses)  Chinese Traditional Culture  36  2 

Health Preservation and 

Rehabilitation in TCM 
36  2 

Traditional Sports    36  2 

Qigong of Chinese Medicine  36  2 

Needle‐knife Therapy  36  2 

Foot Bottom Massage  36  2 

 

(2) Specialized Training in Clinic (to be completed in 1 year) 

 

Training Type Department Time 
Academic 

Hour 

Teaching 

Method 

Specialized 

Training 

(Based on 

Major) 

Acupuncture and Moxibustion 

10 

months
1600 

Learn 
from 

teachers 
in the 

ward and 
outpatient 
service★

Tuina 

Internal Chinese Medicine 

Gynecology of Chinese Medicine 

Pediatrics of Chinese Medicine 

★Clinical training requirements: Students should practice and be trained in China for 6 
months. For the rest of the academic hours, students can practice in foreign clinics 
approved by our university. 
 

IV. Other Requirements during Study  
 

1. Students should obey China’s laws and regulations, as well as BUCM’s. 

2. In studying, credit system is adopted, and the students have to complete credits 

according to the training plan. No courses for politics and English. 

3. The one who fail in the exam can attend the extra remedy exam or will follow the next 

grade to examine. They are allowed to re-study and re-examine till passing. 

 

V. Requirements for Degree Awarding 
 

1. Complete the contents of training plan within required time, pass the exams, and 

acquire necessary credits;  

2. Good command of theory and systemic professional knowledge in his or her field;  

3. No requirement on publication;  

4. Satisfy requirements of the Rules of Beijing University of Chinese Medicine for 

Implementing Degree Awarding. 
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北京中医药大学对外教育中医临床专业学位 

硕士研究生招生简章（2015 年） 
 

 

北京中医药大学创建于 1956 年，是中华人民共和国最早成立的高等中医院

校之一，是唯一一所进入国家“211 工程”建设的高等中医药院校。为弘扬中医

文化，吸引和鼓励优秀外国留学生到中国高等学校学习中医，培养中医药国际人

才，我校首次开展用英语教学的中医学临床专业学位硕士研究生教育，并提供奖

学金支持，欢迎报考。 

一、培养目标  

培养热爱中医药事业，具有良好职业道德、人文素养和专业素质，掌握中医

基本理论、基本知识和基本技能，具备较强临床工作能力，能独立承担本学科常

见疾病诊治工作的中医临床医师。 

二、课程设置与教学语言 

1、课程设置参照美国、英国、澳大利亚、新加坡等国家对中医从业人员教

育和考核要求内容设定。 

2、课程教学采取集中授课、网络教学、专题讲座、案例研讨等方式进行。 

3、临床能力训练采取通科知识训练和专科训练相结合，通过跟师学习，掌

握名老中医专家学术思想、诊疗思路或临证经验，提高中医临床工作能力。 

4、教学语言根据申请人要求可选择英文教学或汉语教学。对自英语国家或

以英语为官方语的申请者可选择全英文教学，对来自亚洲国家的申请者可选择汉

语教学。 

三、申请条件 

    1、申请人须持有效外国护照，身体健康，品行端正，遵守中国政府的法律、

法规和学校的规章制度。  

   2、申请人应具有本科学历，年龄一般在 45 岁以下。凡持海外教育机构学历

学位的考生必须提交中国留学服务中心提供的学历学位认证证书原件及复印件。

认证网址：http://renzheng.cscse.edu.cn/咨询电话：010-82361045 
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   3、申请者来自英语国家或以英语为官方语的申请者免英语水平证书；申请

者来自非英语国家的英语水平要求为新托福 80 分或以上，雅思 6.0 分或以上，

或提供达到相当英语水平的证书。 

四、申请时间 

分两期招生： 

第一期：2015 年 3 月 15 日-5 月 15 日 

第二期：2015 年 8 月 15 日-10 月 15 日 

五、申请程序  

1、网上报名：登录北京中医药大学研究生招生办公室网站：网上报名在“对

外教育中医学临床专业学位硕士研究生网上报名系统”报名，并在线提交各项申

请资料。报名网址：http://www.bucm.edu.cn/yanjiusheng 

2、提交申请材料： 

（1）电子版材料提交：请于报名成功后两天内将所有材料的扫描件（仅限

pdf 格式）发送至我办邮箱：bucmjw@163.com 。 

（2）纸质材料提交：纸质申请材料务必在 5月 15 日或 10 月 15 日（申请中

国政府奖学金）前寄 ( 送 ) 达北京中医药大学研究生招生办公室（邮编：100029，

联系电话： +86 10 64286502，地址：北京市朝阳区北三环东路 11 号，北京中

医药大学研究生招生办公室）。逾期我校不再受理申请。  

 

详细申请流程图 

 

 

 

 

 

 

 

六、申请材料  

1、《北京中医药大学对外教育中医临床专业学位硕士研究生入学申请表》

（网上报名自动生成），用中文或英文填写。  

网上注册用户名

和 ID 

网上报名并在线

提交申请材料 

网上缴纳报名费 

邮寄申请表及其

他申请材料 

研究生招生办公

室审查申请材料 

网上查询录取

结果 
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2、本科毕业证书。如申请人为在校学生，需提交本人就读学校出具的预毕

业证明（中文或英文）。凡持海外教育机构学历学位的考生必须提交中国留学服

务中心提供的学历学位认证证书原件及复印件。认证网址：

http://renzheng.cscse.edu.cn/   咨询电话：010-82361045  

注：凭预毕业证明申请入学者，须在我校报到注册日（第一期 2015 年 9 月

中旬或第二期 2015 年 2 月中旬）前向我校招生办提交毕业证书。 

3、本科学习成绩单（境外学历需认证）。  

4、有效普通护照复印件。  

5、《外国人体格检查记录》（点击下载）复印件 ( 原件请自行保留），须

用中文或英文填写； 

6、英语水平证明（托福或雅思成绩单）； 

七、录取  

采取“申请-审核”方式，我校研究生招生办公室将组织材料审核及选拔录

取，并将在网上报名系统公布录取结果，并于录取结果公布后 1个月内寄出录取

通知书。请申请者及时登录网上报名系统查询录取结果以及录取通知书寄送详情。  

八、学制 

学制 2～3 年。对非医学类本科生学制 3年；对医学类（中医、中西医结合

或西医）本科生学制 2年。在规定时间内未达到培养要求者可以延期学习年限。 

九、学位授予 

学位申请者按培养计划的要求，通过学位课程考试并修满规定学分，完成临

床能力考核，并通过学位论文答辩，按照北京中医药大学对外籍人员毕业和学位

授予的相关规定，符合毕业和学位授予条件的，可被颁发毕业证书和硕士学位证

书。 

十、报名费：800 元人民币（网上报名时缴纳，报名费不予退回。）  

十一、学费（按学年收费，以人民币收取，不含教材费）  

38000 元/年，论文答辩费 10000 元。以上学费标准若有调整，最终以物价

部门核准的收费标准为准。  

十二、奖学金 

为吸引和鼓励优秀外国留学生到中国的高等学校学习和研究工作，中国政府

设立了“中国政府高校研究生项目奖学金”（中国政府奖学金标准：本科生、硕
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士研究生、博士研究生每人每年资助标准最高档分别为 66200 元、79200 元和

99800 元）。欢迎您申请北京中医药大学“对外教育中医临床硕士学位项目”的

同时，同时申请该项“中国政府奖学金”。优秀申请者通过审批后，将获得全额

奖学金。 

（一）对申请人要求： 

申请北京中医药大学“对外教育中医临床硕士学位项目”,年龄35周岁以下。 

（二）申请时间： 

请申请者于如下时间内，将奖学金申请材料与北京中医药大学“对外教育中

医临床硕士学位项目”申请材料一并寄到我校。 

受理材料时间：第一期：2015 年 4 月 30 日；第二期：2015 年 9 月 30 日。 

（三）申请材料： 

1、在线填写《中国政府奖学金申请表》，并提交。同时，打印《中国政府

奖学金申请表》2份，贴照片，本人签字（两份均需原件）； 

2、经过公证的学士学位证明。中英文以外文本，需提供经公证的中文或英

文的译文（应届毕业生请学校开具证明，并在得到学历证书时及时将复印件发给

我们）； 

3、个人情况介绍。用中文或英文书写； 

4、《外国人体格检查表》复印件（点击下载，原件在办理来华签证以及在

华办理居留许可时用）。 

注：《中国政府奖学金申请表》填写方法、说明： 

  a 需在线填写《中国政府奖学金申请表》（http://laihua.csc.edu.cn）； 

  b 《中国政府奖学金申请表》应由申请人如实填写后，提交； 

  c 奖学金申请类型：“第一类：中国政府奖学金” 

  d 北京中医药大学机构代码：10026 ； 

  e 填写资料时，请别留空项。 

（四）资助标准： 

1、免交注册费、学费、实验费、实习费、基本教材费和提供免费校内住宿； 

2、提供奖学金生活费； 

3、提供首次来华一次性安置补助费； 

4、提供门诊医疗服务和中国政府奖学金来华留学生综合医疗保险。 
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注： 

（1）奖学金生要求进行超出学校教学计划的实验或实习，所超出费用由本

人自理； 

（2）基本教材费：学校指定的免费提供给奖学金生学习课程所必需的教材；

其他书籍资料自理。 

（3）奖学金生活费标准：硕士研究生 1,700 元人民币/月；奖学金生活费自

奖学金生入学之日起由学校逐月定期发放。 

（4）新生来华一次性安置费标准：一次性发放 1,500 元人民币 

（5）中国政府奖学金来华留学生综合医疗保险：主要用于学生门诊医疗费、

因大病住院或发生人身意外伤害所支付的费用。         

（6）国际旅费：自理。 

十三、联系方式：  

地址：北京市朝阳区北三环东路 11 号北京中医药大学研究生招生办公室  

邮编：100029  

咨询电话：+86-10-64286502 

邮箱：bucmjw@163.com 

传真: +86-10-64287519 
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北京中医药大学对外教育中医临床专业学位 

培养方案与教学计划 

 

一、非医学专业起点培养方案与教学计划 

（一）学位课程学分要求 

基础理论课程学分 专业课和专业基础课学分 选修课学分 总学分 

19 12 2 33 

 

（二）课程设置与培养计划 

1、课程学习（1.5 年完成） 

课程类别 课程名称 学时 学分 授课方式 

基础理论课程 

中医基础理论 90 4 

可选择 

网络教学 

或 

集中授课 

中医诊断学 90 4 

中药学 108 4 

方剂学 72 3 

生物医学类课程★ 

（西医基础理论课） 
108 4 

专业基础课程 

内经选读 54 2 

伤寒论选读 54 2 

金匮要略选读 54 2 

温病学选读 54 2 

专业课程 

（根据专业选择一

门） 

针灸学 200 8 

推拿学 90 4 

中医内科学 210 8 

中医妇科学 90 4 

中医儿科学 90 4 

选修课程 

（选择一门） 

名老中医经验讲座 36 2 

中国医学史 36 2 

中国传统文化 36 2 

中医养生康复学 36 2 
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传统体育 36 2 

中医气功 36 2 

针刀疗法 36 2 

足底按摩 36 2 

★生物医学科目按照美国 NCCAOM 扩展内容大纲要求，包括解剖学、生理学、病理学、

病理生理学等内容 

 

2、临床专科培训（1.5 年完成） 

培训类别 科室 时间 累计学时 授课方式 

专科培训 

（根据专业选择） 

针灸科 

12 个月 1920 
门诊及病房 

跟师学习★ 

推拿科 

中医内科 

中医妇科 

中医儿科 

★临床培训要求：必须有 6 个月在中国实习培训，其他时间可在我校认可的国外诊所实

习培训。 

 

二、西医学专业起点培养方案与教学计划 

    （一）学位课程学分要求 

基础理论课程学分 专业课和专业基础课学分 选修课学分 总学分 

15 12 2 29 

 

（二）课程设置与培养计划 

1、课程学习（1年完成） 

课程类别 课程名称 学时 学分 授课方式 

基础理论课程 

中医基础理论 90 4 

可选择 

网络教学 

或 

集中授课 

中医诊断学 90 4 

中药学 108 4 

方剂学 72 3 

专业基础课程 

内经选读 54 2 

伤寒论选读 54 2 

金匮要略选读 54 2 

温病学选读 54 2 
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专业课 

（根据专业选择 

一门） 

针灸学 200 8 

推拿学 90 4 

中医内科学 210 8 

中医妇科学 90 4 

中医儿科学 90 4 

选修课程 

（选择一门） 

名老中医经验讲座 36 2 

中国医学史 36 2 

中国传统文化 36 2 

中医养生康复学 36 2 

传统体育 36 2 

中医气功 36 2 

针刀疗法 36 2 

足底按摩 36 2 

 

 

2、临床专科培训（1年完成） 

 

培训类别 科室 时间 累计学时 授课方式 

专科培训 

（根据专业选择） 

针灸科 

10 个月 1600 
门诊及病房 

跟师学习★ 

推拿科 

中医内科 

中医妇科 

中医儿科 

★临床培训要求：必须有 6 个月在中国实习培训，其他时间可在我校认可的国外诊所实

习培训。 

 

三、中医/中西医结合专业起点培养方案与教学计划 

 

    （一）学位课程学分要求 

基础理论课程学分 专业课和专业基础课学分 选修课学分 总学分 

4 12 4 20 
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（二）课程设置与培养计划 

 

1、课程学习（1年完成） 

课程类别 课程名称 学时 学分 授课方式 

基础理论课程 
中医辨证学 54 2 

可选择 

网络教学 

或 

集中授课 

中医处方方法学 54 2 

专业基础课程 

临床实践方法学讲座 72 4 

中医全科医学专题讲座 54 2 

中医适宜技术(传统疗法) 36 2 

人文医学技能培训课程 54 2 

专业课程 

（根据专业选择 

一门） 

常见病针灸治疗 54 2 

常见病推拿治疗 54 2 

内科常见病中医治疗 54 2 

妇科常见病中医治疗 54 2 

儿科常见病中医治疗 54 2 

选修课程 

（选择二门） 

名老中医经验讲座 36 2 

中国医学史 36 2 

中国传统文化 36 2 

中医养生康复学 36 2 

传统体育 36 2 

中医气功 36 2 

针刀疗法 36 2 

足底按摩 36 2 

 

2、临床专科培训（1年完成） 

 

培训类别 科室 时间 累计学时 授课方式 

专科培训 

(根据专业选择) 

针灸科 

10 个月 1600 
门诊及病房 

跟师学习★ 

推拿科 

中医内科 

中医妇科 

中医儿科 

★临床培训要求：必须有 6 个月在中国实习培训，其他时间可在我校认可的国外诊所实

习培训。 
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四、学习期间基本要求 

1．境外研究生在校学习应遵守中国法律、遵守校纪校规。 

2．境外硕士研究生课程学习，实行学分制。按培养计划要求，修满学分。

境外研究生均免修政治理论课和和外语。 

3．对于考试不合格者，可以补考或跟随下一级学生考试。境外研究生每门

课程允许重修或重考，直至通过。 

五、境外学生授予硕士学位的要求 

1.完成本专业培养方案所规定的全部学习任务，硕士学位课程考试成绩合格，

取得规定的学分。 

2.在本门学科上掌握坚实的基础理论和系统的专门知识。 

3.境外硕士研究生不要求发表学术论文。 

4.申请学位时，必须符合《北京中医药大学学位授予工作实施细则》。 

 

                                              北京中医药大学研究生院 

2015 年 2 月 16 日    

  



 

 

勤求博博采采 厚厚德

 

德济济生 


